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Jaarverslag 2023 – IVN Laarbeek 
 
Dit jaarverslag is een weergave van het reilen en zeilen van de groep vrijwilligers in Laarbeek die zich inzetten 
om « Mens en Natuur » dichter bij elkaar te brengen. Zij dragen het IVN een warm hart toe. Door de drempel 
laag te houden, proberen we zo veel mogelijk mensen met onze cursussen en activiteiten te bereiken. De 
samenwerking met andere natuurorganisaties, gemeente, waterschappen is erg belangrijk.  
2021 was opnieuw een vreemd jaar ivm de coronapandemie. Hierdoor zijn door het jaar heen wel activiteiten 
georganiseerd. Maar lang niet zoveel als we zouden wensen. 
 
IVN Laarbeek had eind 2023 een ledenaantal van 302 en 43 jeugdleden. 
 

1 Distributie 
(Coördinator Hetty Lemmens) 
Distributie van het boekje en eventuele andere post 
voor alle leden vindt plaats door de werkgroep.  
De boekjes worden door Grafic Image. Ton en Anneke 
plakken er etiket stickers op en brengen ze naar Hetty 
Lemmens. Hetty zorgt dat de bezorg(st)ers in Beek en 
Donk, Lieshout en Mariahout hun boekjes ontvangen 
en verzorgt verzending naar de postadressen en 
mailabonnementen.  
In 2023 hebben de volgende mensen de distributie 
verzorgd van De Bimd: 
  
Aarle-Rixtel: Dieny v.d.Heuvel, Marianne Löring en 
Maria Krijnen, en Hetty Lemmens 
Beek en Donk: Joke Kuijpers, Sylvia van Gisteren en 
José Vereijken 
Lieshout: Arnoud van de Kam 
Mariahout: Jan Bijnen 
  
Verspreiding naar de verdelers: Hetty Lemmens en Ton op den Buijs 
Postadressen: Hetty Lemmens 
Mailadressen: Hetty Lemmens 
 
De jeugd-IVNertjes krijgen ook een boekje en die adressen worden door de leiding doorgegeven aan het 
secretariaat. 
Tevens worden de boekjes en eventuele andere informatie op de website geplaatst. 
 

2 Interieurverzorging  
(coördinator Antoinette van Bree) 



Gedurende het jaar 2023 is Antoinette na genoeg elke woensdagochtend in de Bimd geweest om samen met 
anderen het gebouw schoon te houden.  
Iedere week worden de toiletgroep en de keuken schoongemaakt. De zaal wordt gezogen en opgeruimd. 
Artikelen die ik tegenkom probeer ik zoveel mogelijk op te ruimen. 
Dit alles doe ik met veel plezier. 
 
Speciaal een dank voor de dames die met natuurwerkdag en NL doet meegeholpen hebben met 
werkzaamheden waar ik op de woensdag niet aan toe kom. 
 
 

3 Gebruik gebouw  
(Coördinatie Ben van Noordwijk) 
Het gebouw wordt weer intensief gebruikt.  
Het logboek wordt maar ten dele ingevuld na het gebruik, daardoor zijn de getallen van de bezoekers aan de 
lage kant. 
Na het gereed komen van de kleine zaal  ( zaal 3 ) is het meerdere keren voorgekomen dat beide zalen bezet 
waren voor activiteiten. met de schuifdeuren is het zaakje goed af te sluiten. Het gebruik van de centrale 
keuken is in de praktijk een goed bruikbaar systeem geworden. 
De activiteiten zijn zowel voor werkgroepen van IVN Laarbeek, regio vergaderingen, cursussen, 
bijeenkomsten van leden op prive basis, en externe verenigingen en organisaties. 
 
De gebouwagenda staat in het mailadres: 
debimd@gmail.com. Ben van Noordwijk, Gerrit Post en Bert en Hetty Lemmens hebben een paswoord. 
Indien nodig kan men bij hen iets opvragen. 
De agenda is zichtbaar op de website. 
 
Wensen voor 2024 

• Geen wensen doorgegeven 
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4 Catering 
(Coördinator Antoinette van Bree)  
De boodschappen voor de catering en het verzorgen van het interieur in De Bimd wordt gedaan door 
Antoinette van Bree. 
 
Het zou wel fijn zijn als degene die iets mist of constateert dat iets op is, dit via de mail even laat weten zodat 
er op tijd boodschappen gedaan kunnen worden. Haar mailadres is: acmvanbree@gmail.com 
  
Wat betreft de catering zorgt Antoinette voor de nodige koffie, thee etc. 
Bier, wijn en frisdrank worden steeds aangevuld. 
Zijn er evenementen dan is er steeds goed contact met de evenementengroep over de inkoop. 
  
De afdracht van consumptiegelden gaat prima via de enveloppen in de brievenbus. 
Op het eind van het jaar wordt een financieel overzicht gemaakt van de kosten en de baten en afgedragen 
aan de penningmeester 
 
   
Dank voor de medewerking. Samen houden we het gezellig!! 
 
 

5 Onderhoud gebouw.  
(Coördinator Ben van Noordwijk) 
Een gereedschap/opslag schuur gemaakt 
 
Wensen 2024 

• Geen wensen doorgegeven 
 

6 Natuurwerkgroep „DE BIMD” 
(Coördinator Gerrit Post) 
 
We hebben in het begin van het jaar struweel uitgedund en knotbomen waar nodig geknot daar zijn we mee 
bezig geweest tot en met NL Doet begin maart. 
 
We zijn bezig geweest met de bouw van een nieuwe gereedschapsschuur waar vele uren in zijn gaan zitten. 
Tevens is het podium opnieuw aangelegd.  
 
In de veentuin is de eerste beplanting die in deze tuin hoort zichtbaar geworden. Verder is er heel veel gras 
gemaaid en afgevoerd, echter bijna alles moest gemaaid worden met de bosmaaier hopelijk komt er in 2024 
een zitmaaier. 
 
De poelen en de natuurlijke oeverranden zijn onderhouden en voor een groot gedeelte afgegraven. 
Verder zijn de hooilandjes gemaaid en het maaisel afgevoerd een van deze weilandjes wordt via de SINAS 
methode gemaaid en het gras regelmatig afgevoerd waarbij de eerste veranderingen al zichtbaar zijn, echte 

mailto:acmvanbree@gmail.com


koekoeksbloem, moerasspirea, kalmoes ect.

 
 
Alle bessenstruiken en fruitbomen zijn gesnoeid en de vlinderweide is inmiddels aangeplant met vaste 
planten en struiken.  
 
De bloemrijke akkerranden zijn dit jaar aangepast in verband met slecht resultaat de afgelopen jaren, daarom 
zijn nu de akkerranden begin van de herfst gemaaid grond bewerkt en al ingezaaid hopelijk met een beter 
resultaat.  
 
Er is een begin gemaakt met het aanleggen van een rolstoel-vriendelijk wandelpad echter door het 
zeer natte najaar konden we geen leem aanvoeren, wordt dit jaar verder afgewerkt. 
 
Al met al is er zo’n 2.000 uur besteed aan de educatieve Natuurtuin waar van alles te beleven is. Tevens zijn 
er vele rondleidingen verzorgd. 
 
We hebben al deze werkzaamheden uit kunnen voeren met een fantastische groep bestaande uit 14 
vrijwilligers.  
 
Onze wensen voor 2024 

• uitzetten Libellen route 

• tractor met cyclomaaier dit in verband met behoorlijke uitbreiding van wandel paden in het gebied 

• financieel inzicht van de inkomsten en uitgaven van de Natuurtuin, dit is reeds meerdere jaren 
aangevraagd bij jaarvergaderingen echter nog steeds zonder resultaat. 

 
Gerrit Post, 
Veldcoördinator IVN „Educatieve Natuurtuin De Bimd” 
 
 

7 Contactavonden  
(Coördinator Jolanda Rooijakkers-Maas) 
 

Na een mooie afsluiting van het jaar 2022 was in januari 2023 de beurt aan Ton Popeliers om een mooie 
lezing te geven over ‘De das in Brabant’, waarin onder andere de ontwikkeling van de dassenpopulatie in 
Brabant vanaf 1900 tot heden besproken werd. 
 
Peter Simons gaf in februari een lezing over ‘het strobalen huis’. In deze lezing gaf Peter een andere definitie 
van duurzaamheid en liet zien hoe hij deze visie in zijn huis en manier van leven heeft verwerkt. Ook toetste 
hij onze maatschappij aan deze definitie. Hoe ziet zijn duurzame toekomst er uit? 
 



In maart werd de lezing verzorgd door Chris van Laarhoven. On my way to planet proof…. 
Als adviseur in de tuinbouw/akkerbouw probeert hij na te denken hoe we minder afhankelijk kunnen worden 
van de inzet van kunstmest en  bestrijdingsmiddelen. Enerzijds omdat hij overtuigd is van het feit dat daar 
vooral kansen liggen voor de toekomstige land- en tuinbouw, anderzijds ingegeven door de vraag o.a. van de 
supermarkten/retail/consument. 
 
Jo van Zanten gaf in april een interessante lezing over ‘Onze roofvogels’.  
Op deze avond liet hij de aanwezigen met de meest voorkomende roofvogels in onze regio kennis maken. 
 

In september was de beurt aan Ad 
Brouwers. Hij gaf een mooie lezing over 
‘Markante paddenstoelen’. Natuurfotograaf 
Ad Brouwers projecteerde foto’s van binnen 
en buiten onze landsgrenzen. Ze tonen de 
pracht en praal van gordijn- en 
stekelzwammen, de kleurrijke 
wasplatenfamilie, het bosnetje, de (forse) 
harslakzwam, de (op paardenmest 
groeiende) speldenprikzwam en veel meer. 
Daarbij vertelde Ad over geuren en kleuren, 
functies in het ecosysteem en andere 
wetenswaardigheden van zwammen. Hij 
wilde ver- en bewondering opwekken voor 
deze wonderbaarlijke organismen en 

benadrukken dat bescherming van soorten belangrijk is.  
 
Anneke op den Buys gaf in oktober een lezing over ‘Vogels in de kunst’. Anneke vertelde dat de mens altijd 
gefascineerd is geweest door vogels. Vogels zijn overal om ons heen en toch zijn ze mysterieus. Hoog in de 
lucht zijn ze dicht bij de goden, al zwevend overzien ze de wereld. Ze kregen daardoor een belangrijke plek in 
de mythologie, religie en cultuur van veel volkeren. Vogels staan symbool voor liefde, vrede, geluk en 
wijsheid, maar ook voor macht, duisternis en dood. 
 
De laatste lezing in 2023 werd gegeven door Plonie de Baar over ‘Invloed droogte op waterleven’. 
Plonie nam ons mee in hoe de klimaatomstandigheden grote invloed hebben op het waterleven. Zo heeft de 
droogte van afgelopen jaren niet alleen een slechte invloed op de waterhoeveelheid, maar ook op de 
waterkwaliteit van al onze open wateren. Hoe overleven kikkers, libellen en bijvoorbeeld watervlooien in een 
periode met veel te weinig neerslag? Veel planten en dieren kunnen zich tijdelijk aanpassen aan de droogte 
en hitte. Hoe doen ze dat en hoe lang houden ze dit vol? 
 
Op 17 december hadden we een gezellige en drukbezochte afsluiting van het jaar. Onder het genot van een 
hapje en een drankje werd het jaar nog eens met elkaar doorgenomen. 
 
Terugkijkend op 2023, kunnen we met z’n allen vaststellen dat we mooie, interessante en niet minder 
belangrijk, sociale avonden hebben mogen verzorgen. 
 
De contactavondwerkgroep 
Jo Kuijpers, Hetty Lemmens, Jeanne Priems, Erie Rooijakkers, Jolanda Rooijakkers. 
 
 

8 Wandelingen/gidsen  
(coördinator Marianne de Jong) 
 
In 2023 zijn 12 publiekswandelingen en 16 aangevraagde wandelingen. Gerrit heeft de 4e zondag van de 
maand altijd een publiekswandeling in de BIMD.  
  



 

Jaar  2023 2022 2021 2020 

Gem. aantal personen per 
publiekswandeling 

27 27 23 ? 

Gem. aantal personen per 
aangevraagde wandeling 

35 30 ? 23 

Gem. aantal personen per leden 
wandeling 

30 ? ? ? 

Gem. aantal Geocache wandelaars 
per route (5) 

19 17 32 32 

 

Ledenwandelingen 

De insteek is om samen van de natuur te genieten maar zeker ook om hier samen van te leren. Steeds 
worden we weer verrast door de schitterende natuur die in onze nabije omgeving aanwezig is. Dit levert dan 
ook continue enthousiaste reacties op tijdens en na de wandelingen 
Een van de reguliere gidsen bereidt de wandeling voor. Het aantal gidsen dat de wandeling leidt, is diverser 
geworden. Dit is een prima ontwikkeling.  
 
Het wandelgebieden liggen niet te ver weg rijden van Laarbeek te liggen. Dit betekent dat we voor 12.00 uur 
weer terug kunnen zijn. Vaak drinken we na afloop gezamenlijk, overigens op vrijwillige basis, een kop koffie 
in een gelegenheid in de buurt 
 
Voor de ledenwandeling bestaat steeds meer een blijvende behoefte onder onze IVN leden. 
 
 
 

8.1 Aangevraagde wandelingen 
 
We hebben gelukkig weeg genoeg aangevraagde wandelingen gekregen. De coördinatie voor de 
aangevraagde wandelingen heeft Frank van Marianne tijdelijk overgenomen. 
 
AANGEVRAAGDE ACTIVITEITEN 2023 
 

 
 

DATUM WAAR WIE AANTAL  
DEELNEMERS 

GIDS 

 16-03 
 

Beek en Donk 
lezing 

Seniorenver. B. en D.  70 Antoon Verhoeven 

 16-04 
 

Bimd 
13.45-15.30u 

Lev, gemeente Laarbeek 
Workshops vrijwilligers 

7 Frank v. Bakel 
Dieny vd. Heuvel 

 24-04 
 

Bimd Samenjeugdbegeleiding 8 Dieny vd.heuvel 

 8-9-15-
05 

Oude Toren/ 
Goorloop 

Muldershof 
 

3x33 Dieny en … 

 17-05 
 

Bimd Marcel Cox 
huwelijk 

? Dieny vd Heuvel 
…. 

 
 

23-05 Moorselen O’mase, vrouwenver. 
Mariahout 

Niet 
doorgegaan 

Geen gids 

 
 

11-06 Bimd Korale ±26 Giel Jacobs 
Kiek Nou 

 16-06 Bimd 
 

Schoolgidsengroep 
Asten/Someren 

15 tot 20 Gerrit Post 

 ? Bimd ? ? Bert Lemmens 



 

 
 

24-09 Bimd 
 

(ex)vrouwenband 
Beek en Donk 

20 Liesbeth van 
Kooten 

 02-10  Bimd Vrijwilligers Laarbeeks 
Landschap 

25 Gerrit Post 
Catering:Ben v.N 

 15-10 Bimd IVN Nuenen 43 
 

Gerrit Post 
Giel Jacobs 
Catering: Ben 

 21-10 
 

Bimd Volkstuin ±70 Aanwezig Ben v. 
Noordwijk 

 28-10 
 

Gulden Land Projectgroep Gulden land 
Waterschap AA en Maas 

? 
Goed bezocht 

Henk van Beek 
Bert Lemmens 

 21-11 Eyckenlust Vrouwensociëteit Laarbeek 14 Antoon Verhoeven 

 
 

09-12 Bimd Groei en Bloei 
Gemert/Bakel 

18 Gerrit Post 

      

      

 
 
 

8.2 Geocache wandelingen (Coordinator: Marleen Verboven) 
In 2016 is dan de laatste van de caches actief geworden voor Geo-Cache (“Speurtocht” met de GPS) - de 
bonus 
Dit heeft geleid dat alle caches nu goed belopen.  Men moet alle 4 de routes lopen om de 5e cache te kunnen 
vinden 
De routes zijn minder gelopen doordat routes onderhoud nodig hadden, verlegd moesten worden, e.d. Ook is 
corona voorbij en mensen hebben ook weer andere dingen te doen: 

Jaar  2023 2022 2021 2020 

Vogel Natuur Pad 20 25 40 34 

Aarlese Beemden 27 11 28 28 

Ommeje Oost - Mariahout 25 6 38 33 

’t Hof – Lieshout 19 17 43 38 

Bonus indien alle 4 gelopen 5 25 26 24 

 
 
De caches hebben respectievelijk het volgende aantal favo’s: 

 2023 2022 2021 2019 

Vogel Natuur Pad 47 44 42 39 

Aarlese Beemden 15 15 15 15 

Ommeje Oost - Mariahout 42 40 40 40 

’t Hof – Lieshout 29 27 26 26 

Bonus indien alle 4 gelopen 25 25 24 21 

 
 
 
 

9 Werkgroep water 
(Coördinator Marcel Cox) 
 
De waterwerkgroep Laarbeek bestaat in 2023 uit 11 actieve leden.  
 
In totaal is de waterwerkgroep 9 keer op pad geweest om onderzoek te doen naar vissen en amfibieën in 
poelen en beken/sloten van Laarbeek.  



Daarnaast zijn ze een keer onder leiding van Bas Raaijmakers op reptielen excursie geweest naar de 
Meinweg.  
 
We hebben deelgenomen aan het kikkerconcert en zijn een avond met de bovenbouw van het Jeugd IVN op 
pad geweest. Marcel (coördinator) heeft daarnaast een avond verzorgd voor de gidsenopleiding en de 
cursisten zijn een dag mee op pad geweest met de waterwerkgroep.  
 

Daarnaast was de waterwerkgroep vertegenwoordig met 
waterdieren tijdens de activiteiten rondom het 100-jarig 
bestaan van het Wilhelminakanaal.  
 
Op 25 maart heeft de eerste activiteit plaats gevonden. 
De laatste bijeenkomst in het veld was op zaterdag 7 
oktober.  
 
Zoals ieder jaar worden onze waarnemingen doorgegeven 
via telmee.nl aan RAVON (Reptielen Amfibieën Vissen 
Onderzoek Nederland). Zij houden de ontwikkelingen van 

vissen, reptielen en amfibieën in Nederland bij. Deze gegevens zijn tevens input voor onze eigen Excel-
database die we sinds 2010 met inventarisatiedata vullen. In 2023 zijn diverse beken, sloten en poelen 
bezocht.  
 
In 2022 hebben we een nieuwe vindplaats van de kamsalamander vastgesteld het was maar een larve. In 
2023 hebben we deze locatie in maart bezocht en troffen we meerdere volwassen dieren aan. Vanaf mei t/m 
juli hebben we deelgenomen aan een onderzoeksproject van RAVON naar de verspreiding en toestand van de 
kamsalamander in Nederland. We vissen dan met fuiken op deze soort, omdat de trefkans dan groter is.  
 
Een andere bijzondere vangst dit jaar was een jonge Europese meerval in de Aa. Deze soort kan meer dan 3 
meter groot worden.  
 
Ook dit jaar zijn weer volop Amerikaanse rivierkreeften en exotische grondels gevangen waaronder de 
marmergrondel en de zwartbekgrondel.  
 

 
 

10 Werkgroep publicaties  
(coördinatie Fam. Op den Buijs – de Bimd, dag/weekbladen) 
 
Leden van deze werkgroep zijn: Anneke en Ton op den Buijs 
 
Redactie 
De redactie van ledenblad De Bimd heeft in 2023 vier magazines verzorgd en laten drukken door Grafic 
Image, Beek & Donk. 

• Jaargang 46-1, voorblad ‘Visarend’ bestond uit 20 pagina’s € 450,97 

• Jaargang 46-2, voorblad ‘Heggenmus’ bevatte 24 pagina’s, € 508,03 

• Jaargang 46-3, voorblad ‘Mier’ had 20 pagina’s, € 446,36 

• Jaargang 46-4, voorblad ‘Boomfeestdagen’, 24 pagina’s, € 531,71 
 
In totaal 88 pagina’s → Kosten € 1937,07 
 
Verder heeft de werkgroep bij Grafic Image laten maken: 

- 500 3-luik folders, € 113,29 
 
Publicaties 



In 2023 zijn bijna wekelijks publicaties in de Mooi Laarbeek Krant verschenen. Alle activiteiten werden ook 
naar de agenda van deze krant gestuurd. 
Voor zover van toepassing werden de berichten ook naar Omroep Peelrand gestuurd. Deze werden steeds 
geplaatst. Daarnaast zijn diverse publicaties verschenen op de website van Land van de Peel en sommige ook 
op de agenda-pagina van weekblad de Loop te Helmond.  
Het merendeel van de berichten is doorgegeven aan de webmaster van IVN Laarbeek en aan de 
Facebookpagina. 
 
Voor suggesties over publiciteit staan wij altijd open. E-mail-adres: publicaties@ivnlaarbeek.nl 
 
Er zijn een paar artikelen in het Eindhovens Dagblad, editie Helmond, verschenen. Deze krant publiceert 
slechts een enkele keer iets.  
 
Facebook 
Verder verzorgt Adriënne Hurkx de berichten van het IVN Laarbeek op de plaatselijke facebookpagina van het 
IVN Laarbeek en ook van de regionale facebookpagina van de IVN’s in Zuidoost-Brabant.  
 
Website 
De afdeling Laarbeek op de website van het landelijk IVN wordt bijgehouden door Marleen Verboven en 
Zuzana Bergman. Als er nog leuke ideeen hebt, of graag een update wil op de site. Graag een mail sturen naar 
webmaster.laarbeek@ivn.nl  
 
 

11 Werkgroep de ortolaan  
(Coördinator Jan Koot) 
Activiteiten vogelwerkgroep de Ortolaan in 2023 
 
De volgende inventarisatie-werkzaamheden uitgevoerd: 

• Oeverzwaluwwand Bavaria. De oeverzwaluwen zijn daar geteld. 

• Gierzwaluwtelling (pastorie Beek en Donk).  De 61 nieuwe kasten zijn niet bezet. Van de bestaande 
61 nesten zijn er 32 bezet (= lage bezetting).  

• Er zijn huiszwaluwtelling gedaan in Laarbeek gedaan.  

• Grote gele kwikstaart.  Dit jaar zijn er meerdere broedgevallen vastgesteld in Laarbeek. Een paartje 
heeft 3x gebroed. 

• Er zijn 3 broedgevallen van ijsvogels in Laarbeek.  

• In de Blauwe Poort zijn in het afgelopen jaar weer meer verschillende soorten vogels waargenomen. 
Elk jaar zijn er weer bijzondere nieuwe waarnemingen. Er zijn meer dan 125 soorten geteld.  

• MUS-telling (Meetnet Urbane Soorten). Dit jaar is er een telling gedaan in Aarle Rixtel. 

• Controle steenuilenkasten heeft dit jaar plaatsgevonden. 

• Controle kerkuilenkasten heeft dit jaar plaatsgevonden. 

• Controle torenvalkkasten heeft dit jaar niet plaatsgevonden.  
 
Er zijn twee vogel-publiekswandelingen geweest en meerdere excursies voor eigen leden van VWG.  
Er zijn onderhoudswerkzaamheden verricht aan nestkasten, vogelwanden en vogelnatuurpad in o.a. de 
groene long en bij de Bimd.  
Voorlichting en informatie aan inwoners van Laarbeek verstrekt. 
Er zijn 7 ledenvergaderingen georganiseerd. 
 
De vogelwerkgroep telde in 2023, 29 leden. Interesse in de vogelwerkgroep? Neem dan contact op met Jan 
Koot 06-15833393..  
 
 

12 Werkgroep jeugd   
De groep bestond uit 20 kinderen, waarvan 12 meisjes en 8 jongens.  



De leiding bestond uit vijf personen; Antoinette van Bree, Bernadette Vervoort, Wilma Martens , Henk van 
Lierop en Cees Dietvorst. 
 
Er waren 11 bijeenkomsten: 
September kijkdoos met vogelplaatjes maken de Bimd 
Oktober paddenstoelen   Warande Helmond 
November  bomenboekje maken   de Bimd 
December diersporenwandeling    de Biezen 
Januari boerderij    Familie Bouw Lieshout 
Februari vogelviersilo maken   de Biezen 
Maart Insektenbouwpakket     de Bimd 
April Spar- en denneappels   Stiphpoutse bos 
Mei   insektenvanger maken  de Bimd  
Juni slootje prutten   Torreven Mariahout 
Juli  wandeling rond de Bimd  de Bimd  
 
Van deze groep zijn een achttal op het eind van het schooljaar overgestapt naar de donderdagavond en gaan 
er negen nog een tweede jaar doen  
Het nieuwe schooljaar zaten we weer vol met 21 kinderen. 
 
Over belangstelling voor het jeugd-IVN is nog steeds niets te klagen. Nog steeds is er een wachtlijst, ook dit 
jaar is het weer gelukt alle kinderen, die daarop staan, te plaatsen. 
 
Wilma Martens 
Antoinette van Bree  
Bernadette Vervoort 
Henk van Lierop 
Cees Dietvorst 
 
 

 

JAARVERSLAG JEUGD-IVN AVONDGROEP 

 
 

 
 
Samenwerking andere werkgroep 



We hebben samenwerking gezocht met andere werkgroepen/expertise binnen het  IVN. (waterwerkgroep, 
fotowerkgroep,  Bert Lemmens) 
Die samenwerking hebben we als zeer positief ervaren en is zeker voor herhaling vatbaar. 
In september zijn enkele bestuursleden een kijkje komen nemen tijdens de bijeenkomst. Fijn om elkaar zo te 
treffen. 
 
De huidige opzet continueren. 
We vinden het jammer dat het tijdens de meeste bijeenkomsten in het najaar donker is.  
Daarom hebben we voor het seizoen 2023-2024 twee middag- bijeenkomsten ingepland 
(november en januari). 
 
Samenstelling van de jeugdgroep. 
Voor de zomervakantie hebben we alle ouders laten weten dat we de kinderen die de bassischool verlaten, 
niet meer terug kunnen laten komen bij het jeugdIVN.  
We hopen dat er voor hen binnen het IVN in de toekomst toch activiteiten georganiseerd kunnen gaan 
worden, evt.  met omringende IVN-verenigingen. We houden berichtgeving hierover in de gaten. Wat kan de 
club voor deze doelgroep betekenen? 
Met ingang van september 2023 zijn we gestart met 21 kinderen. Er staan nog kinderen op de wachtlijst.  
 
 
Evenementen, bijeenkomsten 

- Kikkerconcert, kraampje 

- Bijeenkomst met de leiding van de IVN jeugdgroep woensdagmiddag voor onderling overleg over 

activiteiten en werkwijzen. 

- Ondersteuning tijdens boomfeestdagen. 

 

Leiding 
Marrit de Jong,  Maria Krijnen, Thijs Oppers, Carla Leenders en Diny Leijte  vormen de leiding. 
Jo Kicken heeft zich momenteel wegens gezondheidsredenen teruggetrokken.  
We bereiden met twee/drie personen een bijeenkomst voor en sturen elkaar tijdig het programma door 
zodat iedereen weet wat we gaan doen. 
Drie keer per jaar plannen we een vergadering voor overleg.  
Daarin evalueren we o.a. het programma van het voorbije halfjaar en plannen/verdelen onderling de 
voorbereiding voor de thema’s van het komende halfjaar.  
 

 

 

13 Werkgroep Natuurbeleidsgroep 
(Coördinator: Han Koning) 
 
De Natuurbeleidsgroep is in 2020 gestart met als taak om de visie en de doelstelling van het IVN in het oog te 
houden. 
 
Moeizame start 
De start was moeizaam. Niet alleen vanwege Corona (de eerste live-vergadering was op 14 september 2021) 
maar ook vanwege het ontbreken van een duidelijke agenda. De onderwerpen varieerden en kwamen ad hoc 
op de agenda. Daarbij kwam regelmatig de vraag of sommige onderwerpen beter thuis hoorden in andere 
vergaderingen.  
 
In februari 2023 is aan de hand van de diverse onderwerpen de discussie gevoerd met de vraag of het 
betreffende onderwerp wel of niet past in het beleid van IVN Laarbeek. Dit leverde interessante gesprekken 
op. Maar duidelijk werd vooral dat er behoefte was om tot een lokale IVN visie te komen die handvaten biedt 



om (nieuwe) activiteiten van IVN te kunnen beoordelen en toetsen aan deze visie. 
 
Visie IVN: ‘Mens en natuur dichter bij elkaar brengen’ 
Vervolgens zijn de visie van IVN landelijk en van IVN Laarbeek naast elkaar gelegd. Het landelijke beleid met 
visie is te vinden op de internetsite van het IVN en wordt uitgebreid toegelicht met doelstellingen en 
meerjarenplannen. In het jaarverslag 2021 is de visie van IVN Laarbeek opgenomen. 
De visie luidt ‘Mens en Natuur dichter bij elkaar brengen’. IVN Laarbeek doet dit: 

- met vrijwilligers die het IVN een warm hart toedragen 

- door het organiseren van cursussen en activiteiten 

- door samen te werken met andere natuurorganisaties, gemeente en waterschappen. 
 
We moesten vaststellen dat deze visie erg algemeen is om daar concreet mee aan de slag te kunnen. Ook de 
uitgebreide toelichtingen van IVN landelijk bieden hiervoor te weinig houvast.  
Dus terug naar de basis…! 
 
Terug naar de basis: direct contact met werkgroepen 
De taak van de Natuurbeleidsgroep is om de visie en de doelstelling van het IVN Laarbeek in het oog te 
houden. Om dit te kunnen waarmaken, zo werd geconstateerd, is direct contact met de werkgroepen 
wenselijk en noodzakelijk zodat het gesprek hierover met elkaar kan worden gevoerd. In de gesprekken 
kunnen dan onderwerpen aan de orde worden gesteld die we vanuit de visie belangrijk vinden. Alle 
werkgroepen zouden 1x per jaar benaderd kunnen worden. Daarbij is ook vastgesteld dat dit met een veel 
kleinere beleidsgroep moet kunnen. Afgesproken is dat namens het bestuur Han Konings (voorzitter), Ben 
van Noordwijk en Klaas Althuizen in de beleidsgroep blijven en daarnaast Giel Jacobs (cursussen), Jetske van 
den Berg (jeugd) en Antoinette van Wetten (secretaris). De gesprekken starten in 2024. Vanuit de 
beleidsgroep zullen 2 of 3 leden aan de gesprekken deelnemen. 
 
Toekomst IVN: noodzakelijke verjonging 
Door Marjolein Linssen is afgelopen jaar onderzoek gedaan naar de (actieve) vrijwilligers binnen het IVN. Haar 
conclusies en aanbevelingen heeft ze aangeboden en toegelicht aan de Natuurbeleidsgroep. Eén van haar 
conclusies is dat de groep vrijwilligers gemiddeld ouder wordt en dat verjonging noodzakelijk is. Naar 
aanleiding hiervan is afgesproken dat de toekomst van het IVN en met name de noodzakelijke verjonging een 
belangrijk bespreekpunt wordt in de gesprekken met de werkgroepen. Marjolein is gevraagd om bij alle 
gesprekken aanwezig te zijn. 
 
Afscheid Ben Swinkels van de Natuurbeleidsgroep 
Met het vaststellen van de nieuwe koers heeft Ben Swinkels, dé initiatiefnemer, trekker en voorzitter van de 
beleidsgroep tevreden afscheid genomen. 
 

14 Werkgroep Planten Inventarisatie 
(Coordinator: Mark Smits) 
 
Algemeen: 
Afgelopen jaar hebben we weer flink wat meters geïnventariseerd. Daarnaast hebben we ook een floracursus 
verzorgd. Wanneer het licht het toeliet zijn we naar buiten gegaan, de overige maanden hadden we 
informatieve avonden. 
 
Floracursus: 
Vanuit de FLORON is er gefaciliteerd in een (deels online) cursus. Vanuit het IVN moesten we alleen a) 
deelnemers werven en b) aantal bijeenkomsten organiseren. Voor de rest werden er online lessen 
georganiseerd. In september hebben we een terugkomdag gehad waarbij we cursus hebben geëvalueerd. 
Men was over het algemeen erg tevreden. Verbeterpunt is om onze excursie echt 100% te richten op de 
cursisten (nu hadden we het gecombineerd met zandpaden inventariseren). We proberen komende lente nog 
een terugkomdag te organiseren. 
Deel van de deelnemers komt (af en toe) bij de bijeenkomsten van de plantenwerkgroep. 



 
Bermen inventariseren:  
Ook dit jaar zijn we voortvarend begonnen met de berminventarisaties Het is weer gelukt om de geplande 
bermen te inventariseren. Dit najaar zijn de gegevens weer doorgegeven aan Ecologica. De data kan weer 
ingezien worden op deze website: https://lycopoda.shinyapps.io/BermenInLaarbeek/.  
 
 
Zandpaden inventariseren: 
Ook dit jaar zijn er weer verschillende zandpaden geïnventariseerd. Mede door dit werk komen de zandpaden 
beter in de picture, wat hopelijk leidt tot behoud van deze oude cultuurelementen. Ook komend jaar gaan we 
weer aan de slag met een aantal zandpaden 
 
Zonneweide Blauwe Poort 
We hadden gepland om in 2023 de vegetatie binnen he buiten de zonneweides in kaart te brengen, maar 
helaas hebben we daar geen toestemming voor gekregen. Daarnaast zou door HAS-studenten ook  
insectenleven in kaart gebracht worden, wat dus ook niet door kon gaan.  
Ondertussen is toestemming geregeld en kunnen we hopelijk in 2024 er wel mee aan de slag. Er wordt 
getracht om hier ook een groep studenten van HAS green academy op te zetten. 
 
Plannen voor 2024 
Inventariseren van bermen, zandpaden en de zonneweides. Wordt dus weer een druk jaar. Daarnaast 
hopelijk nog een terugkomdag voor de cursisten van vorig jaar. 
 

15 Foto werkgroep 
(coördinatie: Paul Colen) 
Door Ineke Groenendaal lid Kieknou, in opdracht van het bestuur Kieknou. 
Datum van oprichting 29 maart 2010 
Aantal leden 20. 
 
Doelstellingen van de fotowerkgroep 
Door de natuur om ons heen in beeld te brengen willen we een bijdrage leveren aan de bewustwording van 
deze natuur voor mensen uit de lokale gemeenschap. Daarnaast willen wij de gemeente en andere 
organisaties die het beleid bepalen betreffende natuurbeheer, door middel van onze fotografie positief 
beïnvloeden. 
Fotomateriaal is beschikbaar voor al onze IVN-werkgroepen. Daarnaast kunnen en willen we graag een 
bijdrage leveren aan projecten binnen en buiten het IVN. 
Onze werkgroep bestaat uit 20 leden, dit is het maximale aantal, er is geen wachtlijst. 
 
Bestuur 
Paul Colen………………………..…voorzitter/ archiefbeheerder 
Nicole van Daal……………..secretaris 
Frans van den Heuvel………….vicevoorzitter en penningmeester 
Michel Verhoeven……………….PR  
 
Activiteiten van 2023 
Er worden door de leden 10-minutenpresentaties gemaakt die tijdens de ledenavonden worden getoond. 
Elke 2 maanden een kort onderwerp bespreken dat de kennis over fotografie vergroot. Dit wordt voorbereid 
door 3 leden. Er valt dan een lid af, en er komt een nieuwe bij. Dit om de kennis m.n. de technische kennis te 
vergroten. 
Leveren van foto’s en artikelen voor het IVN-blad “de Bimd”. 
Elke 2 maanden een foto inleveren met een van te voren vastgesteld onderwerp. 
De derde zondag van de maand gezamenlijk fotograferen in een natuurgebied met de bedoeling van elkaar te 
leren. 
 

https://lycopoda.shinyapps.io/BermenInLaarbeek/


Er is een eigen facebookpagina die beheerd wordt door Michel Verhoeven met doorlopend actueel nieuws 
van onze leden. 
De foto’s van de gezamenlijke zondagochtendfotografie worden getoond op de maandelijkse bijeenkomst. 
 
 
Overige 
Verder, foto’s gepubliceerd in dag- en weekbladen en op internetsites door verschillende leden zoals:  
Foto’s van onze leden in de Mooi Laarbeek Krant. 
Veel leden zijn actief op instagram. Daarnaast zijn diverse leden met een eigen weblog actief op internet. 
 
Er is momenteel een kleine  wachtlijst voor Kieknou, het aantal van maximaal 20 leden blijft gehandhaafd. 
Momenteel is het aantal 20 leden. 
Er wordt jaarlijks €25,00 extra contributie betaald door de leden om activiteiten en apparatuur te kunnen 
bekostigen. 
 
Nieuwe leden: 
Nathalie Waters 
Stephan Vogels 
 
Leden die het lidmaatschap hebben beëindigd: 
Arjan van de Poel 
 
 
Maandelijkse bijeenkomsten 
Iedere laatste maandag van de maand is er een ledenbijeenkomst. 
De avond wordt hoofdzakelijk door eigen leden ingevuld.  
Hierbij worden de lopende zaken besproken, trainingen/workshops gegeven. 
Verder worden de 3 maandelijks ingezonden foto’s van de leden op een positieve manier beoordeeld en 
besproken zodat iedereen er wat van kan leren. 
Elke derde zondag van de maand is er een foto-ochtend met het doel van elkaar te leren en nieuwe 
natuurgebieden te ontdekken. Dit jaar is er een verslag gemaakt van deze foto-ochtend, en worden de foto’s 
van die ochtend bekeken en van commentaar voorzien. 
Verder worden er 3 oude foto’s van een van de langer zittende leden uit het archief gehaald en opnieuw 
getoond. 
Een foto van een van de leden wordt door Paul bewerkt om te laten zien wat je er maximaal uit kunt halen,  
Er is een activiteit op de ledenavond, de rubriek ‘ foto’s met een verhaal’.      Er worden foto’s getoond waar 
de andere leden iets van kunnen leren op gebied van fototechniek, een leerzaam verhaal over de natuur, of 
een aparte gebeurtenis die je wilt delen. 
Verder is er elke2  maanden een opdracht  met een wisselend onderwerp. 
 
 Plan van activiteiten 

• Deelnemen aan kikkerconcert met expositie.  

• Aansluitend twee weken exposite voor schooljeugd, dit eventueel uitbreiden met uitnodiging voor 
KBO-leden. 

• Het leveren van foto’s en artikelen voor het blad “de Bimd”. 

• Dit jaar een gastspreker, op nader te bepalen datum, Jowan Iven.  

• De derde zondag van de maand een gezamenlijke foto-ochtend om van elkaar te leren 
Iedere maand drie foto’s inleveren, en elke 2 maanden de themafoto. 

• Iedere 2 maanden een deel van een fotobewerkingsprogramma doornemen om zo de kennis op dit 
gebied te vergroten. 

• Indien mogelijk een nieuw lid uitnodigen. 



 
 
 

16 Bomen 

Werkgroep 
(coördinatie: ..) 
 
 
Leeftijd en gezondheidsproblemen hebben hun tol 
geëist in de bomenwerkgroep. 
 
In 2022/2023 is een poging gedaan om het 
monitoren van bomen op de groene kaart en het 
inventariseren van nieuwe bomen voor de groene kaart weer op te pakken. Dit ging moeizaam.  
 
In voorjaar 2023 is een bomencursus voor beginners gegeven. Deze werd gevolgd door 25 personen en heeft 
enkele nieuwe leden opgeleverd. Herinventarisaties hebben plaats gevonden maar zijn nog niet 
geëffectueerd in de gemeentelijke groene kaart.  
 
Er wordt samen met de gemeente gewerkt aan een nieuwe structuur. Ook wordt er een schouwcursus 
gegeven. Het aantal belangstellende hiervoor is ruim 30 personen.  
Na deze cursus wordt verwacht dat de bomenwerkgroep weer op sterkte is en dat in en externe 
samenwerking ervoor zorgen dat de noodzakelijke activiteiten weer gecontinueerd zullen worden 
 
 

17 Vleermuis Werkgroep 
(coördinatie: Ben van Noordwijk) 
 
Aantal leden 7 
 
Activiteiten  

• Individuele onderzoekjes van diverse leden 

• Nacht van de vleermuis, 22 augustus 
 

18 Cursus Werkgroep 
(coördinatie: Annette Brand) 
Afgelopen jaar is er een bomencursus gegeven waar 25 mensen aan deel hebben genomen. De mensen 
waren erg enthousiast over de cursus en gaven aan graag deel te nemen aan het vervolg in 2024. 
 
De regionale cursus voor natuurgidsen die in oktober is afgesloten heeft 4 nieuwe gidsen opgeleverd. Iets 
waar we erg blij mee zijn. 
De afsluiting vond plaats op ons terrein en het was een gezellige bijeenkomst.  
 
Er is een poging gedaan om een cursus voor natuurouder op te zetten, maar daarvoor bleek weinig 
belangstelling te zijn. In het nieuwe jaar zal daarover een nieuwe strategie worden bedacht. 
 
De cursuswerkgroep zoekt versterking:  
Naar wie zijn we op zoek? 
We zoeken met name iemand voor de logistiek van de cursussen en avonden.  



Dit houdt in het bijhouden van de administratie over de deelnemers en het cursusgeld, het reserveren van 
het gebouw, zorgen voor koffie/thee tijdens de cursusavonden, zorgen voor het verspreiden van het 
cursusmateriaal etc. 
 
 
 
 
 
 
 

19 Evenementenwerkgroep 
 (Coördinatie: Marianne de Jong) 
 

Jaarverslag Evenementen werkgroep 
 

• NL-Doet 10 en 11maart. 
Klus 1: Jeugdschuur afbreken en neerzetten en monteren van geprefabriceerde schuur. 
Klus 2: Bestrating podium aanpassen. 
Goed verlopen, erg veel werk verzet ondanks het slechte weer. 

 

• Landelijke Opschoondag 18 maart. 
Georganiseerd door Laarbeek Schoon. Gebouw de Bimd alleen ter beschikking gesteld voor de 
deelnemers en voor koffie/thee gezorgd, Laarbeek Schoon heeft voor de rest van de lunch gezorgd.    
Goed verlopen met zo’n 18 deelnemers. 

 

• Kikkerconcert 4 juni. 
Was weer een erg geslaagd en drukbezocht evenement, geschat op 800 op tot 1000 bezoekers. Er 
blijven wat evaluatiepunten over, wordt aan gewerkt. 

    

• 100 jaar Wilhelminakanaal. 14 t/m 17 mei. 
Inrichting kleine expositie van het schip Terra Nova en de Waterwerkgroep heeft een aantal      
groepen van scholen voorzien van informatie. 

 

• Nacht van de Vleermuis 26 augustus. 

• Verzorgd door de Vleermuiswerkgroep. Goed verlopen, met ong. 10 personen.  Zo’n Bat-detector is 
leuk voor de jongere deelnemers. 

    

• Fête de la Nature  2 september. 
Gezellige avond met een leuke quiz, met dank aan alle werkgroepen die vragen aangeleverd hebben. 
Zo’n 40 leden hebben de avond bezocht. 

    

• Nacht van de Nacht 4 november. 
Deze activiteit een week verzet omdat het anders samenvalt met de Halloweentocht in Laarbeek en 
dat bleek vorig jaar een stevige concurrent.  
Goed verlopen met ± 8 deelnemers, gestart met een filmpje over lichtvervuiling, daarna een fijne 
wandeling in het donker en na afloop nog een drankje. 

    

• Natuurwerkdag 3 en 4 november. 
Werkzaamheden: elzen snoeien en een rolstoelvriendelijk pad aangelegd om het gebouw en een 
deel van de tuin voor iedereen toegankelijk te maken. 
 ±15  mensen aan meegewerkt. 

    

• Boom-feestdagen van 24 okt. tot 8 nov. 
Een leuk en leerzaam project voor de kinderen maar ook voor de begeleiding. 



6 scholen van Laarbeek hebben meegedaan met 7 groepen, in totaal 170 kinderen. Er  waren 17 
vrijwilligers actief! 

 
 

20 Terugblik Wensen 2023 
 

• Cursus Natuurouder 
Er is een poging gedaan om een cursus voor natuurouder op te zetten, maar daarvoor bleek weinig 
belangstelling te zijn. In het nieuwe jaar zal daarover een nieuwe strategie worden bedacht. 

• Bomencursus 
Bomencursus is gegeven waar 25 mensen aan deel hebben genomen. De mensen waren erg 
enthousiast over de cursus en gaven aan graag deel te nemen aan het vervolg in 2024. 

• Coördinatie Bermen inventarisatie 
Mark Smits heeft deze overgenomen (3 jaar geleden) 

• Coördinatie Cursus werkgroep 
Giel Jacobs heeft dit op zich genomen, maar er worden wel leden gezocht om mee te helpen! 

• Nieuwe voorzitter 
Met de komst van Han Konings hebben we weer een voorzitter.  

 
 

21 Wensen 2024 
• Betere grip op uitgave patroon 

• 4 ogen principe, geen geld uitgeven zonder overleg – boven x bedrag 
• Elke werkgroep begroten, boven overleg met bestuur 
• Per kwartaal kascontrole 

• Vervolg bomencursus 
• Cursus werkgroep uitbreiding 
• Coördinatie Bomen werkgroep 
• Uitbreiding bestuur 
• Oplossing/duidelijkheid natuurbeheer m.b.t. maaier en stila regelingen 
• Opstal duidelijk samen met gemeente 

 
 

22 Vooruitblik 2024 
 Lezingen  
 Wandelingen. 
 Kikkerconcert 
 NL-Doet 
 Natuurwerkdag 
 Nacht voor de Nacht 
 En nog veel meer 

 
 
 
 

AAN ALLE VRIJWILLIGERS 
 
 



 



23 Financieel Overzicht + begroting 2024 
 

 

 
  



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  



 

 

 

 

Bezoekadres 

Beekseweg 3 

5735 CB Aarle-Rixtel 

secretaris@ivnlaarbeek.nl 

www.ivnlaarbeek.nl 

 

Postadres 

Trentstraat 23 

5741 ST Beek en Donk 

 

Bank NL77 RABO 0128916907 

RSIN 805489319 

KVK 40237714 


